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Protokół Nr XV/2020 

z obrad XV sesji Rady Gminy Tworóg odbytej 3 marca  

2020  roku w Radzionkowie w Centrum Dokumentacji Deportacji Górnoślązaków. 

 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad stwierdzenie prawomocności do podejmowania uchwał. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu 14 sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności pomiędzy sesjami Rady. 

5. Odpowiedź na zapytania, złożone na poprzedniej sesji. 

6. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie za rok 2019. 

7. Informacja z działalności GOK w roku 2019 i przedstawienie planu pracy na rok 2020. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Tworóg. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji gminnego Programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w 

Gminie Tworóg za rok 2019. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Tworóg do realizacji Programu 

„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2019-2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia realizacji Programu „Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej” – edycja 2019-2020 realizowanego ze środków Solidarnościowego 

Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/91/2019 Rady Gminy Tworóg z dnia 

28.10.2019r. w sprawie uchylenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i kanalizacyjnych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2020. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tworóg w 2020r.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr 

XIV/111/2019 RG Tworóg w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalania wysokości stawki tej opłaty. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji projektu partnerskiego pn. odnawialne 

źródła energii ,poprawę jakości środowiska naturalnego na terenie gmin partnerskich 

Tarnowskie Góry ,Gaszowice, Lejkowie, Lyski …..współfinansowanego z działań 4.1 

odnawialne źródła poddziałania 4.1.3. 

19. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy i przeprowadzonych kontroli 

w II półroczu 2019r., w tym o realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w II półroczu 

2019r. 

20. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy. 

21. Oświadczenia, zapytania i interpelacje. 

22. Zamknięcie 15 sesji Rady Gminy. 
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Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady XV sesji Rady Gminy Tworóg VIII kadencji (2018-2023) otworzyła o godz. 12:00 

Przewodnicząca Rady Gminy – Beata Czierpka.  

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych (zgodnie z listą obecności), w momencie otwarcia obrad 

uprawnionych do głosowania było 15 radnych. 

Pracownik Centrum Dokumentacji Deportacji Górnoślązaków P. Judyta Ścigała zaprosiła wszystkich 

zgromadzonych w imieniu Burmistrza Radzionkowa na zwiedzanie muzeum po sesji.  

Pracownik Urzędu Gminy Tworóg , Sonia Rekus przekazała na ręce Pani Ścigała obrazy , portrety 

własnoręcznie namalowane. 

 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy, Beata Czierpka przedstawiła porządek obrad XIV sesji Rady Gminy. 

Wójt Gminy, Eugeniusz Gwóźdź zawnioskował, by przyjąć punkt  „Podjęcie uchwały w sprawie 
sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr XIV/111/2019 RG Tworóg w sprawie wyboru 
metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania wysokości stawki tej opłaty. 
oraz punkt „.Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji projektu partnerskiego pn. odnawialne 
źródła energii ,poprawę jakości środowiska naturalnego na terenie gmin partnerskich Tarnowskie Góry 
,Gaszowice, Lejkowie, Lyski …..współfinansowanego z działań 4.1 odnawialne źródła poddziałania 
4.1.3.” 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw, 0 – „wstrzymujących się”, przyjęła 

proponowany porządek posiedzenia. 

 

 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z 14 sesji Rady Gminy. 

Protokół z obrad XIV  sesji z 30 grudnia 2019 roku przyjęto jednogłośnie – 15 głosami „za”,  

 

Ad.4. Sprawozdanie Wójta z działalności pomiędzy sesjami Rady. 

Wójt Gminy Eugeniusz Gwóźdź odczytał sprawozdanie z działalności pomiędzy sesjami.  

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.5. Odpowiedzi na zapytania złożone na poprzedniej sesji. 

Brak . 

 

Ad. 6. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie za rok 2019. 

Informacje szczegółowo  przedstawił Komendant  Komisariatu Policji w Tworogu asp. szt. Ireneusz 

Zewelak. Został także pożegnany policjant Adam Ćwieląg który przechodzi na emeryturę.  

 

W międzyczasie na sale przybył Burmistrz Radzionkowa, Gabriel Tobór  który podziękował za 

przybycie Wójta, Zastępcy oraz Radnych Gminy Tworóg . Podziękował za dofinansowanie tego 

muzeum .  

 

 

Ad.7. Informacja z działalności GOK w roku 2019 i przedstawienie planu pracy na rok 2020. 

Informacje przedstawiła Redaktor naczelna Gminnego Ośrodka  Kultury w Tworogu, Marta Kobędza –

Krain. 

 

Ad.8.Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Tworóg. 

Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor ZOPO , Agata Radziej  
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Radna Kornelia Rabczyńska powiedziała że podwyżka  dodatku  funkcyjnego  jest jak najbardziej 
wskazana, ale dlaczego jest obniżka dodatków dla  pozostałych dyrektorów np. przedszkoli .  
Dyrektor ZOPO Agata Radziej powiedziała iż sugerowali się ogólna pulką środków, a w drugiej 
kolejności była duża rozbieżność pomiędzy dodatkami.  
Wice Wójt , Ł. Ziob  powiedział ,że  zmiana była podyktowana także sytuacją iż wcześniej Szkoła 
Podstawowa w Tworogu  była w jednym budynku. Teraz każda placówka funkcjonuje w dwóch 
placówkach .Dlatego podjęliśmy taka decyzje dotycząca dodatków funkcyjnych.  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Społecznej , Kornelia Cyba  przedstawiła pozytywną opinię Komisji do 
projektu uchwały 
Rada Gminy, w głosowaniu 14 – „za”, 1 – „przeciw”, Radna K. Rabczyńska  0 – 
„wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  XV/124/2020 w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Tworóg. 
 
 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji gminnego Programu 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Gminie 
Tworóg za rok 2019. 
Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor GOPS, Barbara Pyszniak  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Społecznej , Kornelia Cyba  przedstawiła pozytywną opinię Komisji do 
projektu uchwały 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XV/125/2020 w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji gminnego Programu 
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Gminie 
Tworóg za rok 2019. 
 
Ad.10.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Tworóg do realizacji Programu 
„Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” – edycja 2019-2020. 
Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor GOPS, Barbara Pyszniak  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Społecznej , Kornelia Cyba  przedstawiła pozytywną opinię Komisji do 
projektu uchwały 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XV/126/2020 w sprawie przystąpienia Gminy Tworóg do realizacji Programu „Asystent osobisty 
osoby niepełnosprawnej” – edycja 2019-2020. 
 
 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia realizacji Programu „Asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej” – edycja 2019-2020 realizowanego ze środków Solidarnościowego 
Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych. 
Projekt uchwały przedstawiła Dyrektor GOPS, Barbara Pyszniak  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XV/127/2020 w sprawie powierzenia realizacji Programu „Asystent osobisty osoby 
niepełnosprawnej” – edycja 2019-2020 realizowanego ze środków Solidarnościowego 
Funduszu Wsparcia Osób Niepełnosprawnych. 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/91/2019 Rady Gminy Tworóg z dnia 
28.10.2019r. w sprawie uchylenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i kanalizacyjnych. 
Projekt uchwały przedstawił Prezes Zuk, Adam Chmiel   
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju , L. Sus  przedstawił pozytywną opinię Komisji do projektu uchwały. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XV/128/2020 w sprawie zmiany uchwały Nr XII/91/2019 Rady Gminy Tworóg z dnia 28.10.2019r. 
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w sprawie uchylenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i 
kanalizacyjnych. 
 
Ad.13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2020. 
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, M. Żołędziewska  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Komisji Budżetowej  M. Łuczak  przedstawił pozytywną opinię Komisji do projektu 
uchwały. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XV/129/2020 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2020. 
 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany WPF. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, M. Żołędziewska  

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetowej  M. Łuczak  przedstawił pozytywną opinię Komisji do projektu 

uchwały. 

Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  

XV/130/2020 w sprawie zmiany WPF. 

 
 
 
Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
Projekt uchwały przedstawił  Wójt Gminy Tworóg, E. Gwóźdź  
Przewodniczący Komisji Rozwoju, Lucjan Sus.  
Radni nie mieli uwag do przedłożonej informacji 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XV/131/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
 
Ad.16.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tworóg w 2020r. 
Projekt uchwały przedstawił  Wójt Gminy Tworóg, E. Gwóźdź  
Przewodniczący Komisji Rozwoju, Lucjan Sus. Wydał pozytywną opinię do projektu uchwały.  
Radni nie mieli uwag do przedłożonej informacji 
Radna K. Cyba zapytała czy jeśli zwierzę trafi do schroniska a właściciel się odnajdzie to czy gmina 
dostaje zwrot pobranych pieniędzy ?  
Wójt Gminy Tworóg potwierdził, że miała miejsce taka sytuacja i Gmina otrzymała zwrot . 
Radna D. Elwart zapytała dlaczego ceny są tak wysokie . Wójt Gminy Tworóg, E. Gwóźdź wyjaśnił iż 
w przetargu startowała tylko jedna firma. 
 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się”, podjęła uchwałę  
XV/132/2020 w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Tworóg w 2020r. 
 
Ad.17.Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale nr 
XV/133/2020 RG Tworóg w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz ustalania wysokości stawki tej opłaty. 
Projekt uchwały przedstawił  Wójt Gminy Tworóg, E. Gwóźdź 
Projekt uchwały przedstawił  Przewodniczący Komisji Rozwoju, L .Sus   wydał pozytywną opinie do 
projektu uchwały. 
Radni nie mieli uwag do przedłożonej informacji. 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  
XV/133/2020 w sprawie wyboru metody opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalania wysokości stawki tej opłaty. 
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Ad.18.Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji projektu partnerskiego pn. odnawialne 
źródła energii ,poprawę jakości środowiska naturalnego na terenie gmin partnerskich 
Tarnowskie Góry ,Gaszowice, Lejkowie, Lyski …..współfinansowanego z działań 4.1 
odnawialne źródła poddziałania 4.1.3.  
Projekt uchwały przedstawił  Wójt Gminy Tworóg, E. Gwóźdź 
Rada Gminy, w głosowaniu 15 – „za”, 0 – „przeciw”, 0 – „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  
XV/134/2020 w sprawie wspólnej realizacji projektu partnerskiego pn. odnawialne źródła energii 
,poprawę jakości środowiska naturalnego na terenie gmin partnerskich Tarnowskie Góry 
,Gaszowice, Lejkowie, Lyski……współfinansowanego z działań 4.1 odnawialne źródła 
poddziałania 4.1.3. 
 
Ad.19.Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z realizacji planu pracy i przeprowadzonych kontroli w 
II półroczu 2019r., w tym o realizacji uchwał Rady Gminy podjętych w II półroczu 2019r. 
Sprawozdanie przedstawiła przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, R. Głowacka . 
Radni nie mieli uwag do przedłożonej informacji. 
 
 
 
 
Ad.20. Informacje Przewodniczącej Rady Gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy, B. Czierpka przypomniała o terminie składania oświadczeń 
majątkowych. Zostały odczytane dwa pisma . Jedno pismo od mieszkanki Brynka oraz drugie od Rady 
Rodziców .  
 
Ad.21.Oświadczenia, zapytania i interpelacje. 
Radny K. Gerlich poprosił Wójta Gminy Tworóg o wyjaśnienie sytuacji dotyczącej przetwórstwa 
mielenia plastiku w Brynku . Wójt Gminy po raz kolejny wyjaśnił sytuację panująca w Brynku .Jedna 
dotyczy ciągnącej się sprawy składowania odpadów w obrębie ulicy Zakładowej .Druga to kolejny 
odrębny temat czyli zakład odzysku tworzyw sztucznych  przy ul. Pyskowickiej w Brynku .Wyjaśnił, iż 
powstało wiele niedomówień , w intrenecie na portalach społecznościowych wylała się fala hejtu. Nie 
oszczędzono także Pani sołtys Brynka.  
Radna I. Pryk przypomniała ze sama wysyłała pismo do radnych powiatowych, delegatów w sejmie . 
Odpisał  tylko jeden radny powiatowy  A. Chmiel.  
Radny K. Gerlich pamięta że jako rada sołecka w Brynku i Pani Sołtys już działali dawno w tym 
temacie . 
Radna D. Elwart zapytała czego dotyczą konsultacje społeczne które są przeprowadzane ? 
Wójt Gminy Tworóg, E. Gwóźdź odpowiedział, że tematu przy ul. Pyskowickiej w Brynku .  
Radny powiatowy A. Chmiel powiedział ,że firmy w Brynku składujące odpady  do 5 marca 2020 
musza uzupełnić wnioski żeby decyzje były w mocy. Jeśli tego nie zrobią decyzje wygasną na mocy 
prawa. 
Wójt Gminy przytoczył dalej informacje na temat  wniosku który wpłynął do Urzędu Gminy na wydanie 
decyzji o uwarunkowaniach środowiskowych dla instalacji  dot. zmiany  sposobu użytkowania ,  
napisaliśmy do Sanepidu i do   Regionalnej  Dyrekcji Ochrony Środowiska  i dostaliśmy odpowiedź, że 
opinia jest pozytywna. Dopuściliśmy strony zainteresowane oraz przeprowadzamy  konsultacje 
społeczne żeby  mieć argumenty żeby  nie wydać opinii pozytywnej .  
Radny M. Potempa powiedział , że trzeba działać razem. Prawdopodobnie w Brynku jest spalarnia 
odpadów. Takie docierają do niego informacje. Popołudniu z kotłowni idzie dym. Nadmienił także 
sprawę  wjazdu samochodów w teren ul. Zakładowej . 
Wójt Gminy Tworóg przypomniał , że konsultacje pomogą w wydaniu negatywnej opinii. 
Radny K. Gerlich potwierdził ze był zobaczyć w te miejsce i są tam hałdy śmieci. Nie można pozwolić 
na to żeby Brynek był miejscem składowania odpadów.  
Wójt Gminy Tworóg , E. Gwóźdź wyjaśnił w jaki sposób odbywają się konsultację społeczne.  
Radny powiatowy A. Chmiel powiedział że więcej będzie wiadomo po kontroli z Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska.  
Radna D. Elwart powiedziała że może lepiej napisać protest  lub podjąć uchwałę w temacie blokady 
tych miejsc  
Radny L. Sus dopowiedział ,że jako radny ostatniej kadencji  nie był bezczynny. 
Dyskusja zakończyła się prośba Przewodniczącej Rady Gminy  Beaty Czierpka aby weryfikować 
informacje które pojawiają się w Internecie. Informacje z Urzędu Gminy są na stronie bip urzędu oraz 
na tablicach informacyjnych, opieczętowane czy  podpisane nazwiskiem pracownika urzędu.  
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Interpelacja : 
R. Głowacka, A. Wandzik  
–prosimy o interwencję Gminy do Zarządu Dróg Powiatowych w sprawie dwóch dużych rozlewisk 
wodnych powstających na drodze powiatowej w Kotach na ul. Potępskiej i Tarnogórskiej ,które 
stanowią zagrożenie dla  uczestników ruchu. 
-prosimy o informację na temat przejęcia przez Gminę od Nadleśnictwa II połowy ul. Polnej w Kotach . 
na jakim etapie prowadzone są rozmowy w/w sprawie.  
 
Interpelacja : 
P.Jaruszowiec wnioskuje o przygotowanie i złożenie w najbliższym konkursie wniosku o dotację z 
programu SENIOR +na utworzenie klubu seniora w Boruszowicach, zgodnie z ustaleniami dot. 
lokalizacji i przeznaczenia na ten cel pomieszczeń oraz podjęcie stosownych decyzji organizacyjnych.  
 
 

Ad.22.  Zamknięcie 15 sesji Rady Gminy Tworóg 

O godz. 15:00  Przewodnicząca Rady Gminy – Beata Czierpka, wobec wyczerpania porządku obrad, 
zamknęła obrady XV sesji Rady Gminy. 
 

Protokołowała: 

K. Paździor  


